多处图像与其他论文之间存在重复及疑似使用流式细胞术细胞图！咸阳市第一人民医院论文研究被质疑
洞察学术2025-03-31 09:31:04澳大利亚
近日，一篇发表在OncoTargets and Therapy (2019)期刊上的标题为"Ganoderan (GDN) Regulates The Growth, Motility And Apoptosis Of Non-Small Cell Lung Cancer Cells Through ERK Signaling Pathway In Vitro And In Vivo“灵芝多糖（GDN）在体内外通过ERK信号通路调控非小细胞肺癌细胞生长、运动和凋亡（doi: 10.2147/ott.s221161）的研究论文被Hoya camphorifolia等知名学者指出图 3A、B. 这些面板是从与某个造纸厂相关的一套被盗的流式细胞术细胞凋亡散点图中获取的等问题。该论文由来自咸阳市第一人民医院胸外科；咸阳市中心医院胸外科的作者Weifeng Wang , Xiaohui Gou , Hua Xue , Kai Liu共同完成。

通讯作者： Kai Liu（咸阳市中心医院胸外科）
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2023年9月Hoya camphorifolia在pubpeer上提出多项质疑：
从左上角开始顺时针：
· 图 2C 摘自“LINC00852 通过竞争性结合 miR-140-3p 调控 AGTR1 表达促进卵巢癌细胞增殖和侵袭”（Qiao et al 2020）。
· 图 2C 来自“LINC01287 通过 miR-4500/MAP3K13 通路促进结肠癌细胞增殖、迁移、侵袭和 EMT”（Fu 等人 2021 年）。
· 图 1D、E
。
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从左上角开始顺时针：
· 再次参见图 1D、E。
· 图 4C。
· 图 2A 摘自“牡荆素通过与 VEGFA 相关的 p38 和 ERK1/2 通路减弱上皮性卵巢癌细胞体外活力和迁移能力以及体内致癌作用”（Zhou 等人 2020 年）。
· 图 1C 摘自“黄芩苷通过降低上皮-间质转化/侵袭和癌症干细胞样细胞特性来减弱皮肤鳞状细胞癌”（Wang 等人，2020 年）。
· 图 1C 摘自“丹参酮I通过抑制PI3K/AKT/mTOR通路诱导细胞凋亡和自噬，减弱卵巢癌的恶性生物学特性”( Zhou et al 2020 )。
· 图 1A 来自“过表达的 HNF1B 或 PCDHA13 抑制肺癌 A549 细胞 PI3K/AKT 磷酸化”（Kang et al 2020）。
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哎呀，漏了一个。
· [左]图 1D、E 和图 4C。
· [右]图 2E 和 5D 来自“LncRNA HCG11/miR-579-3p/MDM2 轴通过 Notch/Hes1 信号通路调节胰腺癌的恶性生物学特性”（Wu et al 2021）。
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从左上角开始顺时针：
· 图 4C。
· 图 2A 摘自“牡荆素通过与 VEGFA 相关的 p38 和 ERK1/2 通路减弱上皮性卵巢癌细胞体外活力和迁移能力以及体内致癌作用”（Zhao 等人 2020 年）。
· 图 1C 摘自“黄芩苷通过降低上皮-间质转化/侵袭和癌症干细胞样细胞特性来减弱皮肤鳞状细胞癌”（Wang 等人，2020 年）。
· 图 2B 摘自“布比卡因通过抑制 ERK1/2 和 STAT3 的活化来抑制口腔鳞状细胞癌细胞的恶性生物学行为”（Wang et al 2021）。
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2024年3月Hoya camphorifolia在pubpeer上再次提出质疑
· [左]图 2A 来自“沉默 NEAT1 通过 miR-126 NEAT1 VEGFA 轴抑制甲状腺癌”（Zeng 等人 2020 年）。
· [右] 图 4F。
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图 3A、B. 这些面板是从与某个造纸厂相关的一套被盗的流式细胞术细胞凋亡散点图中获取的。
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2025年3月René Aquarius在pubpeer上再次提出质疑
亲爱的作者们，
我们发现本文中提出的图表与另一篇论文中提出的图表之间存在意外的重叠（见下文附图）。
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信息链接：
https://pmc.ncbi.nlm.nih.gov/articles/PMC6821078/
https://pubpeer.com/publications/194537DFCE22617E177468F514E575#

免责声明：
本文所涉及的信息均来自公开的学术网站和相关资料，力求内容准确可靠，但无法对其完整性、真实性或时效性作出绝对保证，仅供学术参考。如发现内容存在问题或有纰漏之处，请及通过私信联系我们(QQ: 3926830335)，以便及时核实和修正。
#咸阳市第一人民医院
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Clockwise from upper left:

* Fig4C.

* Fig2A from "Vitexin attenuates epithelial ovarian cancer cell viability and motility in vitro and
carcinogenesis in vivo via p38 and ERK1/2 pathways related VEGFA" (Zhao et al 2020).

Fig 1C from "Wogonoside Attenuates Cutaneous Squamous Cell Carcinoma by Reducing Epithelial-
Mesenchymal Transition/Invasion and Cancer Stem-Like Cell Property" (Wang et al 2020).

Fig 2B from "Bupivacaine inhibits the malignant biological behavior of oral squamous cell carcinoma
cells by inhibiting the activation of ERK1/2 and STAT3" (Wang et al 2021).
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o [left] Fig 2A from "Silencing NEAT1 suppresses thyroid carcinoma via miR-126 NEAT1 VEGFA axis" (Zeng
et al 2020).
* [right] Fig 4F.
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Fig 3A,B. The panels are from a suite of stolen flow-cytometry apoptosis scatterplots associated with a
certain papermill.
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Dear authors,

We found unexpected overlap between a figure presented in this paper and a figure presented in another
paper (see enclosed image below).
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The following paper are affected:

Paper 1: https://pubmed.ncbi.nlm.nih.gov/35117686/
Paper 2: https://pubmed.ncbi.nlm.nih.gov/31695437/
Paper 3: https://pubmed.ncbi.nlm.nih.gov/32282954/
Paper 4: https://pubmed.ncbi.nlm.nih.gov/34278441/
Paper 5: https://pubmed.ncbi.nlm.nih.gov/36699282/
We will notify the publishers to resolve these issues.
Kind regards,

Rene Aquarius
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Clockwise from upper left:

® Fig2C from "LINC00852 promotes the proliferation and invasion of ovarian cancer cells by competitively
binding with miR-140-3p to regulate AGTR1 expression” (Qiao et al 2020).

* Fig2C from "LINC01287 facilitates proliferation, migration, invasion and EMT of colon cancer cells via
miR-4500/MAP3K13 pathway" (Fu et al 2021).

* Fig1D,E.
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Clockwise from upper left:

* Figs 1D,E again.

* Fig4C.

* Fig2A from "Vitexin attenuates epithelial ovarian cancer cell viability and motility in vitro and
carcinogenesis in vivo via p38 and ERK1/2 pathways related VEGFA" (Zhou et al 2020).

* Fig1C from "Wogonoside Attenuates Cutaneous Squamous Cell Carcinoma by Reducing Epithelial-
Mesenchymal Transition/Invasion and Cancer Stem-Like Cell Property" (Wang et al 2020).

® Fig1C from "Tanshinone | attenuates the malignant biological properties of ovarian cancer by inducing
apoptosis and autophagy via the inactivation of PI3K/AKT/mTOR pathway" (Zhou et al 2020).

® Fig 1A from "Lung cancer A549 cells suppressed with overexpressed HNF1B or PCDHA13 inhibited
PI3K/AKT phosphorylation" (Kang et al 2020).
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Whoops, missed one.

e [left] Fig 1D,E and Fig 4C.
e [right] Figs 2E and 5D from "LncRNA HCG11/miR-579-3p/MDM2 axis modulates malignant biological
properties in pancreatic carcinoma via Notch/Hes1 signaling pathway" (Wu et al 2021).
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